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Betreft:  Inspraaktekst Verenigde Vergadering Hoogheemraadschap Rijnland 

Onderwerp:  Blijvende bevaarbaarheid KBB Stevige Stad (klepstuwen) 

Datum:   18 nov 2020  

 

Goedemiddag Leden van de Verenigde Vergadering, dank u Dijkgraaf, 

Het Watersportverbond attendeerde uw Commissieleden op 04 nov 2020 op het belang van blijvende 
doorvaarbaarheid van de Goudse binnenstad voor de recreatie en beroepsvaart. 

Het zal u niets verbazen dat wij de variant in het KBB Stevige Stad zonder afdammen het meest 
aantrekkelijk vinden.  

Uw Hoogheemraad de heer Langeslag wees ons er vorige week op dat het belang van doorvaarbaarheid 
énkel en alléén door de Gemeenteraad van Gouda moet worden afgewogen. Met die zienswijze zijn wij 
het pertinent oneens. Wij verwachten om twee redenen van Rijnland een actieve houding om de 
waterrecreatie en beroepsvaart regionaal in stand te houden. 

1. Een. Het verraste ons volledig dat u in het project bij het opmaken van de verschillende opties niet het 
in stand houden van de doorvaarbaarheid als minimaal uitgangspunt formuleerde. U als Bestuur van 
Rijnland draagt in onze ogen wél degelijk verantwoordelijkheid, vanuit staand waterrecreatiebeleid, 
vanuit het principe “Als u iets kapot maakt, moet u dat betalen”. Dit heeft met de juridische 
werkelijkheid van elk project te maken. U schaadt nu met het voorliggende voorstel ons belang, om het 
vervolgens via een lokale motie eventueel te laten regelen. Op deze manier kunnen wij enkel tegen uw 
Peilbesluit zijn. Vandaar ons verzoek om op uw standpunt terug te komen; en alsnog de bevaarbaarheid 
vanuit deze juridische reden mee te nemen: zowel beleidsmatig als financieel. 
 
2. De tweede reden leggen wij uit vanuit het gehele watersysteem. Stel dat sec enkel lokale overheden in 
waterprojecten verantwoordelijkheid dragen voor het behoud van de zij-routes, dan zou het 
Vaarnetwerk zomaar binnen afzienbare tijd enkel uit hoofdvaarroutes kunnen bestaan. Zo’n netwerk is 
op generlei aantrekkelijkheid voor ons als gebruikers. Vandaar ons beroep om op uw standpunt terug te 
komen; en alsnog de bevaarbaarheid vanuit regionaal belang mee te nemen: zowel beleidsmatig als 
financieel. 
 
Uit de Commissievergadering bleek dat Hoogheemraad Langeslag Waterrecreatie niet als Rijnlands 
belang ziet. Toch bespreken wij minimaal halfjaarlijks alle vaarroutes met drie van uw ambtenaren in het 
zogenaamde Route-Overleg.  Rijnland, provincie, WaterrecreatieNederland en onze organisatie 
bespreken daar alle mitsen en maren van ieder waterlichaam. Met als doel stremmingen en/of slechte 
doorvaart te voorkomen. Opvallend genoeg blijkt, bij navraag afgelopen week, dat geen van onze 
contactpersonen intern is geconsulteerd over het eventuele afdammen van dit deel van het Fijnmazige 
netwerk. Saillant detail vormt dat één van uw drie medewerkers de titel Nautische Zaken draagt, wat ons 
deed veronderstellen dat Rijnland een opdracht heeft om de recreatie- en beroepsvaart te faciliteren. 
Wij ervaren dit overleg met Rijnland overigens als van zeer grote waarde, en zouden het eeuwig zonde 
vinden als u zich met deze afsluiting hier aan onttrekt. 
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Afgelopen periode hebben wij aangaande uw project KBB meermaals contact gehad met de Provincie 
Zuid-Holland. Ook zij zien het als een misser om juist nu een waterlichaam als de Turfmarktgracht af te 
gaan dammen. Het beleid van de Provincie is er letterlijk op gericht het Fijnmazige Vaarnetwerk in 
kilometers én mogelijkheden voor de kleine recreatievaart uit te breiden. Om die reden treft u een 
Provincie die voorzieningen in dit kader wil meefinancieren. Beseft u? Dat in Nederland in het huidige 
tijdsgewricht kosten noch moeite worden bespaard om historische grachten te ont-dempen. Hopelijk 
werd u ook enthousiast van de oplevering van het project De Singel Is Rond in Utrecht, waaraan het 
waterschap flink bijdraagt. In onze provincie zijn waterschappen (HHSK, Stichtse Rijnlanden en Delfland) 
actief betrokken bij het bevaarbaar houden en maken van historische waterverbindingen en leveren hier 
financieel aan bij. 

Resumerend: 

1. Kunt u aangeven of het principe “Wat u stuk maakt, moet u betalen” ook voor uw project geldt?  
 

2. Kunt u aangeven waarom het eventueel afsluiten van de Turfmarktgracht nooit op de agenda is 
gekomen van het Route-overleg welke wij onderling voeren? Kunt u aangeven wie van uw 
Dagelijkse Bestuur verantwoordelijk is voor uw deelname in dit overleg? 
 

3. Wij hopen dat u als Bestuur erop wilt terugkomen dat u hier op geen enkele manier 
verantwoordelijkheid wilt dragen voor het faciliteren van de beroeps- en recreatievaart?  

 
Concreet vragen wij om extra aandacht aan de doorvaarbaarheid binnen de verdere uitvoering van het 
project KBB te geven en hiervoor geld te reserveren. 

Paul Smelt – regiovertegenwoordiger Zuid Holland 
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Betreft:   Inspraaktekst Commissievergadering Hoogheemraadschap Rijnland 

Onderwerp:  Keuze voor bevaarbaarheid Stevige Stad (klepstuwen) KBB 

Datum:   04 nov 2020  

  

 

 

Goedemorgen Leden van de Verenigde Vergadering,  dank u Voorzitter, 

Allereerst willen wij u wijzen op het belang van de blijvende doorvaarbaarheid van de Goudse 
binnenstad. Dit zorgt voor: 

o Een levendige vitale binnenstad; 
o Gouda als hotspot in een fijnmazig vaarnetwerk; 
o Commerciële voordelen voor de economie en werkgelegenheid;  
o De historie van de stad die je tot leven brengt; 

Er is een voorstel welk relatief makkelijk te realiseren is wat u kunt bewerkstelligen! 

Het Watersportverbond bestaat uit én maakt zich sterk voor zo’n 400 aangesloten 
watersportverenigingen, die meer dan 80.000 leden vertegenwoordigen.  
Ook is onze bond verantwoordelijk voor het vierjaarlijks binnenhalen van het hoogste aantal Olympische 
medailles voor het zeilen en windsurfen. Daarbij komt dat sinds de Corona-crisis de waardering voor 
water in de directe leefomgeving door inwoners sterk is vergroot. Het aantal watergebruikers in 
Nederland groeit al jaren. Hierbinnen is het aandeel gebruikers lange afstand zwemmers, motorsloepen, 
SUPpers en Foilen flink aan het stijgen. 

Vandaag staat het Peilbesluit voor de stadsboezem en het Kaderplan Bodemdaling Binnenstad (KBB) van 
Gouda op uw agenda.  
Het zal u niet verbazen dat wij de variant in het KBB zonder afdammen het meest aantrekkelijk vinden. 
Maar ook als u instemt met het voorliggende peilbesluit wil ik u als inspreker daar graag wat meer over 
vertellen: Het peilbesluit is (nog) niet goed, want het is niet compleet. Het peilbesluit biedt wel droge 
voeten voor de bewoners in het laagste deel van de binnenstad, maar brengt tegelijkertijd met de aanleg 
van twee daarbij horende dammen schade toe aan de recreatievaart en de visstand. Door de dammen 
wordt de vaart onmogelijk over de prachtige monumentale Turfmarktgracht. Een gracht waar horeca 
ondernemers gehuisvest zijn, maar die ook gebruikt wordt om per sloep de centrale markt te bezoeken. 
Verder wordt de mogelijkheid ontnomen om met een bootje voor ijssalon David’s Gelato in de 
Zeugstraatgracht te kunnen afmeren. Daar is in de afgelopen Coronazomer veel gebruik van gemaakt.  
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Ook het project 'Intieme Vaarroute', waarmee de Goudse binnenstad stap voor stap verder bevaarbaar 
wordt gemaakt, en waar Rijnland in 2010 mede initiatiefnemer van was, wordt met de twee dammen 
afgekapt en verder geheel onmogelijk gemaakt. Van de in totaal 34 maatregelen die nodig zijn om een 
rondje over de Turfmarkt- en Zeugstraatgracht te kunnen varen is 2/3 van de obstakels gedurende 
afgelopen 10 jaar opgelost. Waar dat samen opging met de verbeterde waterkwaliteit heeft Rijnland 
daar ook financieel aan bijgedragen. 
 
Maar er is meer loos:  In de stadsboezem waar vissen nu nog vrij leven en bewegen, wordt met de aanleg 
van de dammen een gebied geheel afgesloten voor contact met het buitenwater. Deze boezem staat nu 
immers nog met 2 duikersluizen en 3 scheepvaartsluizen in verbinding met de Hollandsche IJssel en de 
polders rond Gouda. 
 
Bij deze vragen wij u dan ook om de aanleg van een vis- en (kleine) recreatievaart passeerbare 
voorziening in de dammen van het compartiment mogelijk te maken. Visvriendelijke gemalen zijn 
hiervoor onvoldoende, want deze pompen alleen water uit en als je dat maar vaak genoeg doet, pomp je 
alle vissen er ook uit. 
Zelfbedienbare klepstuwsluisjes bieden een prachtige combinatie om het varen en het zwemmen der 
vissen in stand te houden. Bij iedere schutting komt een recreatievaartuig en vis mee naar buiten en naar 
binnen het compartiment.  
 
In het coalitieprogramma 2019 - 2023 van Rijnland staat dat; 'investeren in water een investering is met 
een bredere uitstraling dan ons watersysteem alleen. Het is een investering in onze directe leefomgeving, 
in mens, dier en milieu'. De Europese kaderrichtlijn 2000/60/EG Water verplicht ook om bij het afsluiten 
van een watergang maatregelen te treffen om het aquatische milieu in stand te houden.  

Wij begrijpen als geen ander dat u en de Gemeenteraad van Gouda een opdracht hebben de stad ook 
voor de toekomst veilig en droog te houden, maar een peilbesluit zonder de aanleg van vis en 
recreatievaart-passeerbare dammen is niet compleet.  
Houdt alstublieft de huidige Turfmarktgracht bevaarbaar. 

Onderstaand link naar een filmpje op Youtube geeft een indruk van het varen door Gouda. 
De vaartocht start op de Turfmarkt, de gracht die door de dammen onbereikbaar dreigt te worden 
gemaakt. <https://youtu.be/BzAaV2BpkOw>  

Namens het Koninklijk Nederlands Watersportverbond, 
Paul Smelt – regiovertegenwoordiger Zuid Holland 
Watersportverbond.nl 


